
Interpellation från Mattias Jansson (M) om grön omställning av 

inhemsk livsmedelsproduktion 

Uppsala är Sveriges största landsbygdskommun, många människor väljer att bosätta sig 

utanför tätorten och antalet företagare på landsbygden är stort. Vill vi ha öppna landskap 

måste vi därför tillåta att marken används och brukas av våra viktiga företagare och 

livsmedelsproducenter.  

För att klara den gröna omställningen av den inhemska livsmedelsproduktionen krävs att vi 

ökar antalet betande djur i Sverige med 90 000 djurenheter (90 000 kor eller 450 000 får). 

Detta konstaterar LRF och andra branschorganisationer i en omfattande utredning som nu 

överlämnats till landsbygdsministern.  

Ökning av betande djur ger nya skatteintäkter, ett rikt fågelliv, ytterligare stora arealer artrika 

naturbetesmarker och dessutom ett tryggt beredskapslager. 

Att våra barn och äldre serveras variationsrik kost är av stor vikt. Mätta barn är glada barn 

och glada barn kan tillgodogöra sig kunskaper i skolan. De Nordiska 

näringslivsrekommendationerna (NNR) uppdaterades under 2023 och regeringen har gett 

Livsmedelsverket i uppdrag att se över de svenska kostråden för att bland annat möjliggöra 

en ökad köttproduktion.  

Med anledning av detta vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S):  

• Hur kan Uppsala kommun ställa krav som möjliggör en ökad andel närproducerade 

livsmedel i kommunens verksamheter?   

• Vad gör Uppsala kommun (måltidsservice) för att öka valfriheten i skolmatsalen och 

dra sitt strå till stacken för att genomföra ”Den gröna omställningen” av Svensk 

livsmedelsproduktion?   
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